
 1 

PROJEKT PROTOKOŁU NR XLV/2014 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W GŁOGÓWKU 

z dnia 29 sierpnia 2014 r. 

 

Obrady XLV Sesji Rady Miejskiej w Głogówku odbyły się w Sali posiedzeń Urzędu 

Miejskiego. Otwarcia i przeprowadzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Głogówku Krzysztof Barton. Przywitał wszystkich przybyłych na posiedzenie gości oraz 

Radnych Rady Miejskiej. 

Na 15 Radnych, podczas obrad obecnych 15.  

Lista obecności Radnych, gości zaproszonych do udziału w sesji oraz lista sołtysów 

stanowią odrębny załącznik do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał proponowany Porządek Obrad: 

1.  Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie Quorum, 

c) uchwalenie porządku obrad,  

d) przyjęcie Protokołu z XLIV sesji RM. 

2.   Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 

3.   Sprawozdanie z realizacji wniosków za I półrocze 2014 r. 

4.   Zapytania Radnych - interpelacje. 

5.   Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany budżetu Gminy Głogówek na 2014 rok, 

b) w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Publicznego Nr 3 w Głogówku,  

c) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 

oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych 

przez Gminę Głogówek, 

d) w sprawie dostosowania opisu granic obwodów głosowania Gminy Głogówek oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych do stanu faktycznego, 

e) w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych Gminy Głogówek do 

stanu faktycznego,  

f) w sprawie wyrażenia woli przejęcia drogi powiatowej nr 2031 położonej w Gminie 

Głogówek, 
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g) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego na zawarcie 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących mienie Gminy Głogówek, 

h) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego na zawarcie 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących mienie Gminy Głogówek, 

i) w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie popiersia Rafała Urbana, 

j)  w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Głogówek na lata 

2014-2024”. 

6.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje Radnych zgłoszone na sesji bieżącej. 

7.  Wolne wnioski. Sprawy bieżące. 

8.  Zakończenie XLV Sesji Rady Miejskiej w Głogówku. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z XLIV Sesji Rady 

Miejskiej był dostępny do wglądu w Biurze Rady oraz BIPie. Zapytał o ewentualne uwagi do 

jego treści. Wobec braku zastrzeżeń protokół został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad 2.  

Burmistrz Głogówka Andrzej Kałamarz odczytał informację o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym, która została przyjęta do wiadomości i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Głogówku w nawiązaniu do „Sprawozdania  

z realizacji wniosków za I półrocze 2014 roku”, zapytał Radnych o uwagi do niniejszego 

materiału.  

 

Radna Róża Zgorzelska wskazała, że kopie pism, które otrzymała nie są następstwem 

zgłaszanego przez nią wniosku w sprawie remontu chodnika w Biedrzychowicach, gdyż 

dotyczą Starych Kotkowic. Poinformowała, że na sesji marcowej zgłaszała wniosek  

o zwrócenie się z pismem do Zarządu Dróg Krajowych o remont chodnika  

w Biedrzychowicach. Ponadto, w sprawozdaniu brakuje innych jej wniosków, takich jak  

np. o zaproszenie przedstawiciela Związku Aqua Sielska. Wobec powyższego wniosła  

o zaproszenie kompetentnego członka Aqu-y na kolejną sesję.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy zaprosić przedstawiciela na sesję czy na 

komisje.  

Radna stwierdziła, że równie wskazane będzie zaproszenie na komisję np. budżetową.  

Przewodniczący Rady Miejskiej podał, że wobec powyższego, niniejszy wątek będzie 

kontynuowany w sprawach z pkt 7 porządku obrad.  

 

Kolejno swoje uwagi, do sprawozdania przedstawił Radny Marek Pelka. Oświadczył, 

że nie ma wiedzy, jaki tok nabrała sprawa prędkościomierzy w Rzepczach, ale  

w sprawozdaniu kwestia ta została uznana za załatwioną. Tymczasem po nocy, czy też  

w pochmurne dni prędkościomierze nie działają. Ponownie wskazał, że przyczyną może być 

zbyt mała pojemność akumulatorów. Prosił o interwencję w tej sprawie. 

Burmistrz odpowiedział, że ponownie zwróci się w tej sprawie do administratora.  

 

W związku z brakiem dalszych uwag „Sprawozdanie z realizacji wniosków za  

I półrocze 2014 roku” zostało przyjęte do wiadomości.  

 

Ad 4.  

Zapytania Radnych, interpelacje: 

 

Wiceprzewodniczący Władysław Kuzak: 

1. zapytał, kiedy zostanie wykonany remont drogi Mionów – Wierzch wraz  

z odkopaniem rowów, jak również drogi Zawada – Sysłów – Golczowice, 

2. wskazał na brak postępów w sprawie budowy placu zabaw w Mionowie, 

3. zapytał kiedy zostanie rozpoczęty remont chodnika w Mionowie. 

 

Wiceprzewodnicząca Bogusława Poremba: 

1. zwracając się do Władz Miasta oraz pani kierownik ref. OSKD podziękowała za 

napisanie projektu, który umożliwił budowę placu zabaw w Racławicach Śląskich, 

2. wniosła o przycięcie gałęzi na drodze polnej Racławice Śląskie – Wierzch, które 

znaczenie utrudniają przejazd rolnikom. 

 

Radna Gabriela Nizińska: 

1. zgłosiła, że na rogu ul. Kąpielowej, Prusa, Reymonta, Wyspiańskiego został 

uszkodzony zespół sterujący oświetleniem, wobec czego światła palą się non stop, 



 4 

2. poinformowała, że mieszkańcy ul. Jana Pawła proszą o podanie przybliżonego terminu 

wykonania jezdni na tej ulicy, 

3. zwracając się do pani dyrektor ZMK podała, że rynny na bramie zamkowej są 

zabrudzone, zapchane, a miejscami uszkodzone, poprosiła o ich wyczyszczenie, 

4. odnosząc się do uchwały w sprawie opiekuna dziennego dla małych dzieci, zapytała 

czy jest możliwość powołania opiekunów dziennych dla osób starszych lub tzw. 

„przechowalni”, gdzie osoby starsze mogłyby przebywać po kilka godzin w ciągu dnia 

np. 2 razy w tygodniu, 

5. nawiązując do podjętych przez Radę uchwał tzw. śmieciowych, poinformowała, że 

szczegółowo zapoznała się z ustawą w tym zakresie. Wskazała, że daje ona 

Burmistrzowi wszelkie instrumenty do egzekwowania od właścicieli nieruchomości, 

stanu czystości i porządku. Przyznała, że przy okazji podejmowania przedmiotowych 

uchwał nie zapoznała się z Ustawą z dnia z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, nad czym teraz ubolewa. Nawiązując do art. 6c ust. 2 

niniejszej ustawy poinformowała, że nie widzi zasadności pobierania comiesięcznych 

opłat od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy. 

Stwierdziła, że powinno oddawać się śmieci na zgłoszenie. Nadmieniła także, że do 

urzędu wpłynęły pisma, gdzie właściciele działalności gospodarczych odwoływali się 

od nakazów ponoszenia opłat i po dzień dzisiejszy nie otrzymali odpowiedzi. Wobec 

powyższego wniosła, by Rada ponownie rozpatrzyła uchwałę w sprawie odbioru 

odwodów komunalnych z nieruchomości niezamieszkałych.  

Burmistrz Głogówka zwracając się do Przewodniczącego Rady Miejskiej wskazał, iż 

należy pouczyć Radną o kontrolowaniu swoich wypowiedzi i przywołać ją do porządku.  

Kontynuując Radna Nizińska:  

6. wskazała, że nie podobają jej się odpowiedzi na interpelacje złożone na sesji 

czerwcowej. Stwierdziła, że w przypadku nadmiaru obowiązków z pewnych rzeczy 

trzeba zrezygnować. Odnosząc się do wizyty Burmistrza w Rietbergu, zastanawiała się 

dlaczego Burmistrz nie uczestniczył w ani jednym oficjalnym spotkaniu, skoro udał 

się tam z wizytą partnerską. Wskazała, że zadaniem Burmistrza było godne 

reprezentowanie Gminy, a nie robienie prywatnych zakupów. Wobec powyższego 

stwierdziła, że dieta pobrana za ten wyjazd winna być zwrócona do kasy urzędu.  

Dodała, że sam Burmistrz niejednokrotnie podkreślał, że osoba publiczna musi umieć 

się zachować w każdej sytuacji.  
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Radna Róża Zgorzelska zapytała o termin łatania dróg gminnych. Wskazała na konieczność 

poklejenia dziur w drodze pomiędzy jednym, a drugim budynkiem szkoły Podstawowej  

w Biedrzychowicach.  

Radny Andrzej Łukasiewicz: 

1. w imieniu mieszkańców ul. M. Kopernika poprosił o ustawienie lustra drogowego, 

przed wiaduktem, tak by uwidaczniało drogę od strony Prudnika włączającym się do 

ruchu kierowcom z ul. M. Kopernika, 

2. wskazał, że bez echa odbiły się złożone na ręce Radnych Powiatowych podczas sesji 

czerwcowej postulaty dotyczące odkopania zamulonych rowów wzdłuż dróg 

powiatowych w Racławicach Śląskich. Poprosił o monit w tej sprawie.  

 

Radny Mariusz Wdowikowski podał, że przy okazji korespondencji z Powiatowym 

Zarządem Dróg prosi o poruszenie sprawy zalewania drogi przez wody opadowe na 

wysokości jednej z posesji w Szonowie. Wskazał, że konieczne są oględziny w terenie, a on 

sam na miejscu przedstawicielowi Starostwa wszystko wyjaśni.  

 

Radna Barbara Grzegorczyk: 

1. w imieniu właścicieli posesji na ul. Kolejowej podziękowała za zasypanie ubytków  

w nawierzchni, które znacznie utrudniały mieszkańcom życie, 

2. wskazała, że w pasie zieleni pomiędzy „Orlikiem” a jej posesją zostały wycięte 

chwasty, które tam pozostawiono wraz z porzuconymi śmieciami, 

3. poruszyła także sprawę zaniedbanej posesji na ul. Piastowskiej. Poprosiła  

o zdyscyplinowanie właściciela do uprzątnięcia terenu.  

 

Radny Joachim Janik zapytał, co ze sprawą remontu komina w przedszkolu na Oraczach 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie następujące uchwały: 

a) w sprawie zmiany budżetu Gminy Głogówek na 2014 rok, 

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

 

b) w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Publicznego Nr 3 w Głogówku,  
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Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

c) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 

oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych 

przez Gminę Głogówek, 

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

d) w sprawie dostosowania opisu granic obwodów głosowania Gminy Głogówek oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych do stanu faktycznego, 

Sołtys Sołectwa Wierzch Norbert Czaja zapytał czy lokal wyborczy we Wierzchu zostaje  

w dotychczasowym miejscu czy będzie przeniesiony do nowej świetlicy przy remizie 

strażackiej.  

Sekretarz Gminy Anna Barysz odpowiedziała, że lokal wyborczy pozostaje w Świetlicy 

Wiejskiej Wierzch 2.  

Wobec powyższego Sołtys stwierdził, że warto byłoby w przyszłości przenieś lokal do 

remizy, gdyż tam znajduje się on na parterze, natomiast w budynku byłej szkoły na piętrze. 

Ponadto, zgodnie z ustaleniami budynek byłej szkoły został przeznaczony do sprzedaży.  

Pani Sekretarz poinformowała, by złożyć pisemną wolę przeniesienia lokalu wyborczego 

we Wierzchu do remizy. Padała także, iż podejmowane uchwały dostosowują granice 

obwodów głosowania i okręgi wyborcze do stanu faktycznego.  

Przystąpiono do głosowania.   

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

e) w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych Gminy Głogówek do 

stanu faktycznego,  

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 
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f) w sprawie wyrażenia woli przejęcia drogi powiatowej nr 2031 położonej w Gminie 

Głogówek, 

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

g) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego na zawarcie 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących mienie Gminy Głogówek, 

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

h) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego na zawarcie 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących mienie Gminy Głogówek, 

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

i) w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie popiersia Rafała Urbana, 

Wynik głosowania: 

15 za/0 przeciw/ 0 wstrzymało się; 

 

j)  w sprawie przystąpienia do opracowania „Strategii Rozwoju Gminy Głogówek na lata  

z 2014-2024”, 

Wynik głosowania: 

14 za/0 przeciw/ 1 wstrzymał się. 

 Radna Gabriela Nizińska poprosiła o wyjaśnienie czy wzór niniejszej uchwały jest 

jednolity dla wszystkich czy jest plagiatem. 

 

Po podjęciu wszystkich uchwał Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 min. 

przerwę.  

 

Ad 6.  

Po wznowieniu obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, Burmistrz 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje złożone na sesji bieżącej zostaną udzielone  

w formie pisemnej.  
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Ad 7.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej odnosząc się do wniosku Radnej Róży Zgorzelskiej, 

poinformował, że przedstawiciel Związku Aqua Silesia winien być zaproszony na 

posiedzenie komisji budżetu przez przewodniczącego tejże komisji.  

 Następnie Przewodniczący poinformował Radnych o pismach oraz sprawozdaniach, 

które w okresie wakacyjnym wpłynęły do Biura Rady.  

  

Radny Andrzej Wawer zapytał, kiedy zostanie rozplantowana dachówka na drodze 

dojazdowej do posesji nr 38 w Dzierżysławicach.  

 Zastępca Burmistrza Barbara Wróbel wyjaśniła, że sprawa ta była poruszana na 

ostatnim zebraniu sołeckim i ustalono, że mieszkańcy wsi po żniwach własnym sprzętem 

dokonają utwardzenia.  

 Następnie Radny Wawer zwracając się do pani dyrektor ZMK zapytał, czy kontenery 

na śmieci ustawiane przy blokach są co jakiś czas myte, odkażane. 

 

 Radna Barbara Grzegorczyk: 

• nawiązując do spotkania z przedstawicielami firmy REMONDIS podczas posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, wskazała, iż mieszkańcy niedostatecznie dobrze segregują 

śmieci. Zaproponowała, by ponownie zamieścić w „Życiu Głogówka” informacje na 

temat sposobu dokonywania segregacji odpadów, 

• zwracając się do pani dyrektor ZMK poprosiła o udrożnienie kratek kanalizacji 

ściekowej na rogu ul. Sobieskiego i Konopnickiej. 

 

Pani dyrektor ZMK Ewelina Barton ustosunkowała się do interpelacji Radnego Andrzeja 

Wawra. Poinformowała, że za regularne czyszczenie kontenerów na śmieci odpowiedzialna 

jest firma Remondis, jako bezpośredni wykonawca, jednakże rozezna sprawę i udzieli 

szczegółowych wyjaśnień.  

 

Radna Róża Zgorzelska poinformowała zgromadzonych, że Stowarzyszenie Odnowa Wsi 

Biedrzychowice zdobyło I miejsce w Konkursie Piękna Wieś Opolska, w kategorii „projekt”. 

Wraz z wyróżnieniem Stowarzyszenie otrzyma nagrodę pieniężną w wysokości 8 tys. zł, 

która zastanie przekazana na konto Stowarzyszenia. Oficjalne wręczenie nagrody odbędzie się 

w Lasowicach Wielkich, wsi, która została uznana za najpiękniejszą wieś opolską. Wskazała, 

że przy okazji tego wydarzenia mile widziany byłby przedstawiciel lokalnej prasy. 
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Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos panu Bartoszowi Sadlińskiemu, 

dziennikarzowi „Gazety Prudnik 24”.  

Pan Sadliński poinformował, że „Gazeta Prudnik 24” jest bezpłatnym dwutygodnikiem, 

dostępnym w całym powiecie w nakładzie 4 tys. sztuk. Utrzymuje się ona z reklam, wobec 

czego zaprosił do ogłaszania się na łamach pisma, jak również informowania o wydarzeniach 

z regionu.  

 

Sołtys Sołectwa Wierzch Norbert Czaja: 

• poinformował, że wzdłuż drogi gminnej we Wierzchu (przekazanej w ostatnim roku  

z powiatu) jest pas zieleni, o który żaden zarządca drogi nigdy nie dbał. Podał, by 

zaproponować sąsiadującym mieszkańcom wykup tych skwerków, dzięki czemu pas 

będzie zadbany, 

• zapytał czy jest możliwość, by w przypadku sprzedaży budynku byłej szkoły we 

Wierzchu, przylegającą skarpę pozostawić we władaniu Gminy tak by mieszkańcy 

mogli o nią dbać, 

• zwracając się do Wiceprzewodniczącej Bogusławy Poremby podziękował za 

interpelacja związaną z drogą polna Racławice Śląskie – Wierzch. Poinformował, że 

będzie dysponował wstępną wyceną za dokonanie przycinki tych drzew. 

 

Burmistrz ustosunkował się do zgłoszeń Sołtysa. Poinformował, że po dokonaniu 

sprzedaży budynku byłej szkoły wraz z działką, w stosunku do nabywcy, Gmina nie 

będzie mogła stawiać żadnych roszczeń. Tak, więc jedynym wyjściem byłby podział 

działek przed sprzedażą, tak by skarpa pozostała własnością Gminy. Jakkolwiek 

konieczne jest zgłębienie tematu. 

 

Wiceprzewodniczący Władysław Kuzak odnosząc się do podziału środków na ramot 

zabytków sakralnych wskazał, że powołana komisja nie uzasadniła swoich decyzji 

dotyczących różnych kwot dofinansowania. Poinformował, że nadal nie uzyskał 

odpowiedzi, dlaczego Parafia Wierzch otrzymała 5, a nie 10 tys. złotych.  Ponadto 

wyraziła swoje niezadowolenie w związku z nieudzieleniem przez Burmistrza odpowiedzi 

ustnej na złożone podczas sesji bieżącej zapytania Radnych.  

 Burmistrz podał, że nic nie stoi na przeszkodzie by otrzymane odpowiedzi w formie 

pisemnej Wiceprzewodniczący upublicznił.  
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 W związku z brakiem dalszych interpelacji Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu 

mieszkańców Sołectwa Kierpień oraz Władz Gminy zaprosił wszystkich obecnych do 

udziału w Dożynkach Gminnych w dniu 7 września br. w Kierpniu.  

 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Głogówku Krzysztof Barton zakończył posiedzenie 

XLV Sesji Rady Miejskiej w Głogówku. 

 
 
 
 
 
PROTOKOLANT                        PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 

     W GŁOGÓWKU 
 Małgorzata Wolf                   

     Krzysztof Barton 
 


